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Klaar om te wenden! 

 
U heeft kennis genomen van de Begroting 2019 van het nieuwe college van Almelo. 
Een ambitieus plan, maar zeker ook geënt op realistische uitgangspunten. Een deel van deze ambities 
heeft u al kunnen lezen in het coalitieakkoord “AMBITIE, DAADKRACHT EN VERTROUWEN” van CDA-
VVD-LAS-ChristenUnie.  
 
Na aantreden van het nieuwe College van B&W is er een heldere Begroting 2019 opgesteld. Een 
begroting waar kracht, ambitie, vertrouwen en samenhang uit spreekt en het zal u dus niet verbazen 
dat het coalitieakkoord “AMBITIE, DAADKRACHT EN VERTROUWEN” is vertaald naar deze begroting. 
Ook de meerjarenraming is vertaald naar de begroting. Maar nog belangrijker…. samenwerking met 
de partners in de gemeenteraad is gezocht. De VVD fractie heeft reeds bij het politiek beraad waar het 
coalitie programma werd behandeld, aangegeven dat zij als lid van de coalitie, actief op zoek wil naar 
samenwerking met oppositie. Zo zijn andere raadsfracties inmiddels bevraagd naar de wensen voor 
onze stad en heeft het college gemeend voldoende cohesie te kunnen vinden in alle voorstellen in de 
uitwerking van de Begroting 2019. 
 
De VVD fractie vindt een gezond meerjarenperspectief belangrijk. De begroting van nu moet leiden tot 
een reëel, financieel gezond en werkbaar beeld van morgen. Onze stad, onze inwoners en onze 
bedrijven moeten een helder en toekomstbestendig beeld gepresenteerd krijgen. Dat mogen zij 
verwachten van de bestuurders van onze stad. Vanuit de collectieve verantwoordelijkheid wil de VVD 
vol enthousiasme en met zakelijke professionaliteit hier onderdeel van uitmaken.  
 
Wij zien dat Almelo eind 2019 weer in de zwarte cijfers komt, echter er is dan nog niet voldoende 
weerstandsvermogen. De handrem kan dus nog niet meteen geheel losgelaten worden. Wel staat de 
VVD een aantal belangrijke investeringen voor zodat onze stad verder kan, op weg naar een situatie 
die leidt tot een structureel financieel gezonde toekomst. Dat verwachten Almeloërs van de VVD als 
collegepartij en dat wil de VVD dan ook waarmaken.   
 
Almelo moet weloverwogen keuzes maken en met name investeren in maatregelen die op lange 
termijn structureel effectief en efficiënt zijn. Een financieel voordeel kan daarvan een logisch –en 
prettig bijkomend- gevolg zijn. Middelen die we investeren als overheid dienen doelmatig en effectief 
te zijn. Preventie voert de boventoon om structurele problemen, waar onze stad al decennia mee 
kamt, bij de wortel te worden aangepakt. Dat is waar de VVD voor staat en wat dit college ook uitvoert. 
 
In deze bijdrage geven wij per hoofdopgave weer hoe wij aankijken tegen de in de begroting gedane 
voorstellen en ventileren wij onze standpunten die in het bijzonder aandacht vergen van de raad en 
het college. 
 
 
1 november 2018 
Jemy Pauwels  
Fractievoorzitter VVD Almelo 
 
 
 

http://vvdalmelo.nl/
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Herstel eigen vermogen 
In de begroting wordt het herstel van het eigen vermogen gepresenteerd.  
De VVD is tevreden over de ontwikkeling van het eigen vermogen. Het herstelplan is geactualiseerd 
ten opzichte van de jaarverantwoording 2017. In de begroting 2019 zijn zaken uit coalitieakkoord, 
BERAP 2018 en jaarschrijf 2019 (organisatieontwikkeling) verwerkt.  
 
Het herstelplan laat enige vertraging zien van ongeveer 2 jaar, echter, we liggen voor op het 
oorspronkelijke herstelplan zoals gepresenteerd aan de raad in de begroting 2016. Dit laatste vormde 
de basis voor de raad en de gesprekken met de toezichthouder Provincie Overijssel. Op basis van het 
huidige beleid en keuzes die nu gemaakt worden, liggen we dus voor op schema desondanks een lichte 
vertraging van 2 jaar.  
 
Zaken zoals verkoop van (voorheen strategische) grondposities, onroerend goed, aanvraag fonds 
tekortgemeenten worden meevallers verwacht en als zodanig verwerkt waardoor deze periode 
verkort wordt.  
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Huurinkomsten en verkoop gemeentelijk vastgoed 
Als onderdeel van het herstelplan staat actieve verhuur van gemeentelijk onroerend goed alsook de 
verkoop van de (voorheen strategische) grondposities en onroerend goed op de agenda. De VVD pleit 
hier al jaren voor. De gemeente is geen vastgoed belegger. Ook bezit en onderhoud van onroerend 
goed is geen kerntaak van de gemeente.  
 

De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

• Actieve inzet op verkoop/verhuur van grondposities en onroerend goed (ABC lijst) 

• Voortdurend streven naar actieve betrokkenheid van marktpartijen bij verkoop (makelaars) 

• Controle op professionele/zakelijke en vooral klantvriendelijke inzet van ambtenaren die 
geïnteresseerde marktpartijen (particulieren/bedrijven) degelijk te woord staan en waarbij een 
termijn van 24 uur wordt gehanteerd om een reactie/ontvangstbevestiging/toelichting etc richting 
klanten te geven.  
 

VVD Almelo krijgt helaas nog bij herhaling, tot op de dag van vandaag, een stroom van klachten over 
volstrekte onbereikbaarheid en desinteresse vanuit de ambtelijke organisatie die gaat over verkoop 
van grondposities (zowel particulieren als bedrijven).  
 
 
XL Business park – onderhoud openbare ruimte 
VVD Almelo ziet de groei van het XL Businesspark als een zeer positieve ontwikkeling voor Almelo en 
de regio. Wij kunnen deze groei alleen maar toejuichen en stimuleren waar mogelijk. Fase 2 van XL 
Businesspark staat eraan te komen. De VVD wil graag weten hoever het is met de fase 2.  
 
De onderhoudskosten van het XL Businesspark worden door de groei verhoogd met € 17K.  VVD Almelo 
vraagt zich af hoe dat in verhouding staat tot de bijdrages van andere deelnemende gemeenten in 
deze regeling.  
 

De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

• Bestuurlijke samenwerking met overige XL Businesspark gemeenten 

• Afspraken maken over invulling van bedrijven die zich exclusief kunnen / dienen te vestigen op XL 
Businesspark 

• Invulling geven aan een Duurzaam Energie park (zie programma duurzaamheid) 
 

Doorontwikkeling van de gemeentelijke organisatie in 2019. 
VVD Almelo steunt de organisatieontwikkeling die in de vorige raads-/collegeperiode is ingezet 
volledig. Programma- en wijkgericht werken zijn elementair voor een lokale overheid die meer 
dienstbaar wordt aan stad en samenleving. De gemeentelijke organisatie staat in het midden van deze 
doorontwikkeling. Verandering zonder weerstand is geen verandering. Wij begrijpen de gevoelens van 
medewerkers die sceptisch zijn, maar er zijn ook vele medewerkers (die je niet hoort) die dóór willen 
gaan en tempo willen maken. De stad zit niet te wachten op ‘organisatorische rompslomp’, maar wil 
een ambtelijke organisatie die daadkrachtig werkt aan de opgaven die belangrijk zijn voor de stad. Dit 
onderstreept het belang van een snelle, maar ook een zorgvuldige afronding van de 
organisatieontwikkeling (onderdeel formatieplannen), zodat er ingezet kan worden op gedrag- en 
cultuurverandering. Immers, de wereld om ons heen verandert snel en dat heeft ook consequenties 
voor de wijze waarop de ambtelijke organisatie behoort te functioneren: professioneel, 
resultaatgericht en denken in kansen/mogelijkheden i.p.v. beperkingen. 
  

http://vvdalmelo.nl/
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De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

• Communicatie met medewerkers en stad. 

• Voortdurend aandacht voor behoud en creëren van voldoende kwaliteit in het ambtelijk apparaat 
om de gewenste transitie vorm te kunnen geven;  

• Adequate, doelmatige en kostenefficiënte inzet van de door de raad beschikbaar gestelde middelen 
ten behoeve van de doorontwikkeling van de organisatie.  

• Middelen die niet besteed hoeven te worden, vloeien terug naar de algemene reserve ten behoeve 
van het financieel herstel. 

 

Programma Zorg: Meer verbinding leidt tot meer (maatschappelijk effect) 
De focus vanuit het programma Zorg moet in eerste instantie gericht zijn op het voorkomen van zorg, 
waar dit mogelijk is (preventie). Het idee om vanuit maatschappelijk effecten te kijken naar ‘wat 
werkt’, zou hierin het uitgangspunt moeten zijn. Hierin moet nog meer dan voorheen, verbinding 
gezocht worden met andere programma’s, taakvelden en maatschappelijke inzet. Denk hierbij 
bijvoorbeeld aan de verbinding met de inzet van Welzijn, Onderwijs, Veiligheid, Cultuur en 
Volksgezondheid in het kader van het voorkomen van Zorg. De vraag is hoe deze inzet bijdraagt aan 
de effecten en doelen van het programma. Zaken die bijdragen aan het voorkomen van Zorg moeten 
meer in relatie gebracht worden met dit programma. Zaken die niet bijdragen aan het voorkomen van 
Zorg zullen beoordeeld moeten worden op basis van de ‘nut en noodzaak’. Hierbij geldt dat de 
financiële middelen die we inzetten op de verschillende onderdelen zichtbaar moeten bijdragen aan 
het gewenste effect. Naast het voorkomen van Zorg moet de zorg die er voor Almeloërs beschikbaar 
is, werken (leiden tot een resultaat). Hiervoor is het van belang dat er in de wijkteams een goede 
beoordeling plaats kan vinden van de vraag van de inwoners en van het aanbod dat werkt (leidt tot 
resultaat). Door de focus te leggen op wat werkt, zal het rendement vergroten van de investeringen 
die de gemeente doet met o.a. haar subsidie. Kortom, als je doet wat nodig is en wat werkt, is dat 
uiteindelijk het goedkoopst (op de langere termijn). Door de wijkteams onderdeel te maken van het 
gemeentelijk apparaat vergroot je hiermee de regie op het vraagstuk.  
 

De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 
Van alle investeringen die de gemeente inzet vanuit haar begroting is het van belang om te weten wat 

de preventieve werking is (het effect is op preventie). We zien op het gebied van zowel Welzijn (inzet 

welzijnsorganisatie) als Onderwijs (inzet Leerplicht/RMC) als Volksgezondheid (o.a. inzet Jeugd 

GezondheidsZorg) en Veiligheid (o.a. Veilig Thuis Twente) dat de gemeente miljoenen subsidieert in 

uitvoeringstaken. Hierbij is het van belang dat er inzicht is in de (verplichte) wettelijke taken en wat 

hiervan het resultaat en/of effect is. Daarnaast is het relevant om te weten welke taken er aanvullend 

worden ingezet en wat hiervan het resultaat en/of effect is. De vraag die hierbij ook van belang is of er 

voldoende gekeken wordt naar eventuele dubbelingen in het aanbod van de verschillende aanbieders 

(lokaal en regionaal). Op dit onderdeel zal de VVD met een motie komen om zicht te krijgen op de 

bekostiging van o.a. de GGD, Veilig Thuis Twente en Avedan. 
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Programma Economie en participatie: Niet lullen, maar poetsen! 
Economie en participatie betreft één van de belangrijkste thema’s voor de VVD fractie. Dit thema is 
bepalend door een deel van de blauwdruk van Almelo. Almelo is altijd een arbeidersstad geweest en 
zal het ook weer moeten worden. Almelo heeft niet voor niets het meeste aantal banen in de regio 
(866 banen voor 1000 inwoners). Waarom is de werkloosheid in Almelo dan nog steeds zo hoog, in 
verhouding tot omliggende gemeenten in de regio? 
 
VVD Almelo heeft een duidelijke ambitie neergelegd dat Almelo haar economische structuur en kracht 
gaat versterken. Hierbij vindt VVD fractie een hechte samenwerking tussen het lokale en regionale 
bedrijfsleven, de onderwijsinstellingen en de lokale overheid belangrijk. 
VVD Almelo bouwt in haar verkiezingsplan op de pijlers van een lokale en regionale 
beroepsonderwijsinstelling en een actief en internationaal opererend bedrijfsleven. Tegelijkertijd 
wordt Almelo geconfronteerd met de directe consequenties en de nasleep van de economische crisis, 
die gegeven een al relatief lager opgeleide bevolking en een hoge werkloosheid diepe voren trekt in 
de regionale economie en vitaliteit. 
 

De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

• Er moeten nog meer werkgelegenheid  gecreëerd worden voor de Almeloër. De maatregelen om 
dit te bewerkstelligen worden genoemd in de begroting en kan onze fractie onderschrijven.  

• Versterk de economische focus op de Logistieke sector en High Tech Systemen en Materialen 
(HTSM) door het preciseren van focusgebieden binnen de Logistiek en HTSM waarin Almelo  
werkelijk het verschil kan maken en betrek bestaande vooraanstaande ondernemingen nauwer bij 
de sector. 

• Almelo moet te boek staan als Logistieke Hotspot. Daartoe wil VVD Almelo de  samenwerking 
tussen gemeente, Port of Twente, XL Businesspark en Havenbedrijf Twente, ROC van Twente, Port 
of Logisitics Overijssel en Provincie Overijssel toejuichen en ondersteunen. Binnen de logistieke 
sector ligt er een potentieel om binnen 5 jaar 4000 nieuwe arbeidsplekken te creëren. VVD Almelo 
wil dat het college hier gezamenlijk met de ketenpartners goed en adequaat op inspeelt zodat wij 
als gemeente Almelo actief kunnen bijdragen om de bestanden met werkzoekenden via het 
Werkplein Twente te kunnen legen. Het actief aantrekken van arbeidsmigranten (vanuit Oostblok) 
biedt voor VVD Almelo geen structurele oplossing en geen zicht op duurzame economische groei.  

• Alle initiatieven in de logistieke sector zoals ‘ Huis van de Logistiek’, ‘Week van de Logistiek’ etc 
willen we vanuit VVD Almelo van harte ondersteunen. 

• Ook in de technische sector is het moeilijk om openstaande vacatures te vervullen en binnen 2 jaar 
zal dit oplopen tot 3000 banen. VVD Almelo wil dat het college ook hier gezamenlijk met de 
ketenpartners goed en adequaat op inspeelt zodat wij als gemeente Almelo actief kunnen bijdragen 
om de bestanden met werkzoekenden via het Werkplein Twente te kunnen legen.  

• Initiatieven zoals ‘Ontdek hightech Almelo’ wordt vanuit VVD Almelo  volledig ondersteund.  

• Voor alle sectoren is een zakelijke/professionele benadering van onze accountmanagers richting 
bedrijven/ondernemers en zakelijke netwerken sterk nodig.  

• Accountmanagers dienen met hoge frequente aanwezig te zijn bij de afstemming-overleggen 
tussen accountmanagers van de deelnemende gemeenten van Regio Twente die periodiek 
bijeenkomen. Tot op heden heeft Almelo in die overlegorganen helaas en opvallend genoeg een 
weinig tot niet actieve rol vervuld. Dit is voor VVD Almelo niet acceptabel. 

• Vergroot de effectiviteit van de regionale samenwerkingsverbanden. Het grote aantal netwerken 
en samenwerkingsverbanden vormt een belangrijk onderdeel van de sociale cohesie in de stad. 
Verdicht deze netwerken, zodat ze meer samenwerken en de economische ontwikkeling stimuleren.  
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• Verbeter de profilering van Almelo. De gevormde marketingpropositie sluit nog onvoldoende aan 
bij waarmee Almelo zich onderscheidt. De aanpak van belangenbehartiging kan effectiever door 
meer structuur en een proactieve uitvoering. Trek specifieke ondernemingen aan voor Almelo. 

 
  

De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken ten aanzien van participatie: 

• Er moet structureel gestuurd worden op participatie/werkactivering. Iedereen die kán werken 
moet op termijn een baan kunnen vinden. De gemeente is daarbij maximaal faciliterend 

• Vanuit kansrijke sectoren inzetten op doelgroep tot 27 jaar, statushouders en overig bestand wwb. 

• Armoedeval moet voorkomen worden. Wanneer mensen vanuit een uitkering nu aan het werk 
gaan, vallen veel aanvullende maatregelen weg waardoor ze uiteindelijk maandelijks minder 
overhouden dan wanneer ze niet werken. Werken moet wel lonend zijn. 

• Mensen die wél willen werken, maar vanwege beperkingen niet kunnen werken, dienen door de 
gemeente ondersteund te worden (vangnet functie). 

• Mensen die vrijwilligerswerk verrichten, in combinatie met een uitkering, en actief willen 
toewerken naar een baan, worden door de gemeente actief ondersteund. 

• Mensen die een uitkering gebruiken die wel kunnen werken, maar dat niet willen omdat een 
uitkering hen beter bevalt, dienen gekort te worden op de uitkering. Alle juridische instrumenten 
die geboden worden vanuit het rijk dienen daarbij benut te worden.  

• Bestand en nieuwe inwoners van Almelo die de taal nog niet goed spreken worden actief 
ondersteund in het machtig worden van de Nederlandse taal om vervolgens actief deel te kunnen 
nemen aan de maatschappij door middel van een baan. 

 
Vanuit de Triple Helix wil VVD Almelo werken aan een programmaplan Economie & Participatie waar 
bovenstaande actief beleid wordt, gedurende de komende jaren.    
 

Programma binnenstad 
VVD Almelo is blij te zien dat de binnenstadontwikkeling fysiek zichtbaar wordt. De schop is op dit 
moment volop de grond ingegaan. Het havenblok en haar winkels zijn inmiddels opgeleverd. De eerste 
bewoners wonen inmiddels in de nieuwbouwcomplexen. De aanleg van de centrumhaven volgt nu 
spoedig. Almeloërs zijn trots op de ontwikkeling en winkeliers zien weer meer reuring in de binnenstad 
ontstaan. VVD Almelo hecht veel waarde aan de aanbevelingen die voortkomen uit het koersdocument 
van de Nieuwe Winkelstraat.  
 
Almelo weet zich op deze manier steeds meer te profileren (in woord en daad) als Waterstad. Mooi! 
Helaas is het college er niet in geslaagd de provincie Overijssel zo ver te krijgen om een 
financieringsconstructie te faciliteren om het kanaal in één keer verbreed aan te leggen. VVD Almelo 
betreurt dit nog steeds en waarschuwt het college blijvend voor het mogelijk niet kunnen her-
ontwikkelen van het Albert Heijn-blok omdat hier een voorverhuur-vereiste wordt gehanteerd van 60 
of 70%.  
  

http://vvdalmelo.nl/
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De VVD vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

• Komen met separate sfeer verhogende voorstellen voor aanleg van waterstroompjes, 
waterpartijen, fonteinen, etc. in het centrum waar mogelijk, rekening houdend met evenementen 
en ondernemers. 

• Mogelijk aanleg van een vlonder nabij kolkje zodat daar weer enige horeca functie zichtbaar 
wordt. 

• Houd rekening met gevoeligheden in de stad met betrekking tot besteding van middelen ten 
behoeve van aanleg van het kunstwerk bij het nieuwe havenhoofd in de binnenstad. 

• Verscherpte aandacht voor fysieke uitstraling en impact van het strategisch gelegen pand “de 
Trommel” op het marktplein, nabij de havenkom. Graag ziet de VVD fractie hier versneld zichtbare 
verbetering van dit armoedige complex waarbij de onderkant in eigendom van Urban Interest is 
en de appartementen in eigendom van gemeente zijn. 

• Meer toepassing en gebruikmaking van cameratoezicht. 

• Zo spoedig mogelijk werk maken van de aanbevelingen van de Nieuwe Winkelstraat. 

• Het ontwikkelen en vermarkten van het AH blok. 

• De optie open te houden om locatie gebonden subsidie te verstrekken, wij denken dan met name 
aan de ‘Hinnen-locatie’. 

 
Leegstand 
De VVD-fractie wil ook gedurende de komende jaren dat er werk wordt gemaakt van de aanpak van 
leegstand in de binnenstad. We zijn tevreden over de aanpak van het college om te doen in 
samenwerking met Herstructureringsmaatschappij Overijssel (HMO) en kijken dan ook uit naar een 
concretiseringsslag. Wanneer komt het college met een voorstel? 
 
Verkeer Zuid en Noord 
Ook het verkeer terug in het noorden en zuiden van de binnenstad helpen bij het natuurlijker 
inkrimpen van het kernwinkelgebied. De langgerekte winkelstraat die Almelo vanuit de historie heeft 
is door veranderende omstandigheden (o.a. online consumentengedrag) niet te handhaven; er vallen 
gaten. Om dit te voorkomen zal het kernwinkelgebied op een natuurlijke wijze moeten inkrimpen.  

• Wanneer wordt er een structurele oplossing geboden voor aanpassing infrastructuur in 
Grotestraat-Zuid? 

• Wanneer start de pilot in Grotestraat-Noord?  
 
Ook zijn wij blij met het initiatief dat het CAA heeft genomen om De Nieuwe Winkelstraat in te 
schakelen; de aanbevelingen die daar uit voortvloeien om de leegstand aan te pakken ondersteunen 
wij. 
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Parkeren 
Parkeren in de binnenstad moet 2 uur gratis worden. Echter, gratis parkeren bestaat niet. Dat heeft  
VVD Almelo altijd gezegd. De verdeelsleutel van 1/3 (Gemeente), 1/3 (onttrekken eigen vermogen 
Dienst stadstoezicht/in feite ook gemeente) en 1/3 (afkomstig van Almelose ondernemers) achten wij 
realistisch. De kosten gaan voor de baten. Dit geldt ook voor de ondernemers in onze stad.  
 
Het college heeft inmiddels € 600k gereserveerd voor 2/3 deel van de inleg. Het restant dient nu door 
ondernemers in Almelo bijeen gebracht te worden. Hoe dit moet gaan gebeuren zal duidelijk worden 
in het vierde kwartaal van 2018.  
 
De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

• Een versnelde invoering van 2 uur gratis parkeren 

• Dekking op basis van verdeelsleutel zoals hierboven genoemd 

• Gesprekken starten met alle vertegenwoordigers van de ondernemersverengingen die Almelo kent 
(binnenstad, wijkcentra, periferie) om desnoods de kosten gezamenlijk te dragen voor 2 uur gratis 
parkeren in de gehele stad.  

• Actief regionale promotie-campagne te starten na aanleg havenkom, realisatie verbindende 
pleinen en 2 uur gratis parkeren. 

 
Programma duurzaamheid 
VVD Almelo staat voor het actief stimuleren van (markt)partijen om mee te werken aan het realiseren 
van de duurzaamheidsdoelstellingen van de Agenda Duurzaam Almelo.  
 
Zoals reeds eerder gecommuniceerd en aangenomen bij motie wil VVD Almelo dat er ook een 
specifieke duurzaamheidsagenda voor BP Twente, XL Businesspark en Leemslagen op moet worden 
gesteld. Het coalitieakkoord is gericht op een apart programma Duurzaamheid. VVD Almelo vindt dat 
er vaart gemaakt moet worden op dit gebied en verwacht op korte termijn concrete voorstellen. VVD 
Almelo verwacht van het college daadkracht en ambitie. Niet om maatregelen als gemeente allemaal 
zelf uit te gaan voeren, maar marktpartijen actief aan te sporen om te komen met economisch 
haalbare en interessante duurzaamheidsinitiatieven.  
 
De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

• Realisatie bouw van 3, 6 of 8 MW Windturbines 

• Realisatie Solar park Heylen Group (in aanbouw) 

• Realisatie BioEnergieCentrale XL 

• Realisatie Warmte/koude opslag Leemslagenplas   
 
Daarnaast zijn wij enthousiast over de ontwikkeling van het beoogde Solar park in de omgeving van 
Aadorp en de duurzaamheidsinitiatieven in het Nieuwstraat kwartier.  
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Programma veiligheid 
De inwoners van Almelo moeten zich veilig kunnen voelen in de stad. Het aantal misdrijven dat 
plaatsvond in 2017 in Almelo was hoger dan het landelijk gemiddelde (waarstaatjegemeente.nl) 
VVD Almelo vindt het belangrijk dat veiligheid en de bestrijding van criminaliteit hoog op de agenda 
staat en is verheugd dat er ook specifieke aandacht is voor de problematiek omtrent loverboys. 
Hoe wordt de 0.8 miljoen verdeeld over de verschillende maatregelen die de veiligheid waarborgen?  
 
Verkeer en vervoer 
VVD Almelo vindt het belangrijk dat er tijdig onderhoud gepleegd wordt aan wegen.  
VVD Almelo is content dat het Twentekanaal in de nabije toekomst geschikt is voor grote Rijnschepen, 
dit is van groot belang voor de verdere ontwikkeling van XL Businesspark en Almelo. 
Het is van groot belang dat onze stad en ons centrum goed bereikbaar blijft, wij vragen dan ook 
aandacht voor betere ontsluiting van het centrum en verdere verbetering van de bewegwijzering naar 
het centrum en de diverse parkeerlocaties. 
 
De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

• Tijdig herstel van wegen, wanneer er door vorst schade is ontstaan aan ons wegennet. 

• Verdere ontsluiting van ons centrum, door het verkeer terug te brengen in de Schuttenstraat, om 
Almelo Noord en Zuid beter met elkaar te verbinden en onnodige verkeersstromen te voorkomen, 
rekening houdend met een veilige overgang over de Grotestraat en met toepassing van 
snelheidsbeperkende maatregelen. 

• Onduidelijke bebording te verbeteren en onnodige bebording te verwijderen. 

• Kunt u ons een update geven omtrent de werkzaamheden aan het Twentekanaal? 
 
Onderwijs 
Onderwijs zorgt ervoor dat mensen een hogere kans op een baan hebben en daarmee kunnen voorzien 
in hun eigen levensonderhoud. Onderwijs draagt bij aan de zelfredzaamheid van mensen. In Almelo is 
er een hoog relatief verzuim (het aantal leerlingen dat wel staat ingeschreven op een school, maar 
ongeoorloofd aanwezig is) in vergelijking met de rest van Nederland. Hoe verklaart men dit? 
 
De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 
We zien in de cijfers vanuit Leerplicht dat Almelo meer dan bovengemiddeld scoort op het ongeoorloofd 
verzuim. We vragen ons af of we een opvoed- en opgroeiprobleem niet teveel oppakken binnen het 
strafrecht. Schoolverzuim zien wij als een opvoedprobleem. Een leerplichtambtenaar heeft de 
mogelijkheid om zaken vanuit zorg op te pakken en vanuit handhaving (procesverbaal). Handhaving 
leidt vaak tot jeugdreclasseringsmaatregelen. We zien dat het aantal maatregelen jeugdreclassering 
niet afneemt in Almelo (dit terwijl de inzet van Jeugdhulp en Jeugdbescherming wel afneemt). De fractie 
van de VVD vraagt zich af in hoeverre deze cijfers met elkaar in verbinding worden gebracht. Hierbij is 
de vraag of Leerplicht voldoende aansluiting vindt met de reguliere toeleiding binnen het sociale 
domein (wijkteams). Daarbij is het de vraag of Leerplicht het verzuim benadert vanuit zorg of vanuit 
handhaving van de Leerplichtwet. Bij Halt geldt wat betreft de VVD fractie ook de vraag of de inzet in 
relatie wordt gebracht (verbinding) met andere effecten (verzuim en jeugdreclassering). Van de inzet 
van Halt zou een preventieve werking uit moeten gaan. De vraag is of we dit met de inzet van Halt ook 
daadwerkelijk bereiken. Door te kijken naar het effect van de inzet zou ook hier gekeken moeten 
worden wat het effect daadwerkelijk is en of we wel het juiste doen. De wijze waarop schoolverzuim en 
opvoedproblemen met elkaar samenhangen lijkt logisch. De VVD vraagt zich af of er in de uitvoering 
wel voldoende verbinding wordt gemaakt voor een adequate aanpak. 
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Sport, cultuur en recreatie 
Sport biedt ruimte voor verbinding, sociale cohesie, vormt kinderen, draagt bij aan verbroedering en 

zorgt voor geestelijke verruiming tijdens de avonden en weekenden voor hardwerkende inwoners. 

Almelo heeft echter geen courant sportbeleid. VVD Almelo vraagt graag een nieuwe opzet voor een 

meerjarenplan voor de 20.000 actieve sporters in Almelo. De inzet van combinatie-functionarissen is 

succesvol te noemen. Er is veel vraag naar en de kosten worden deels gedekt door derde instanties 

zoals Rijk en NOCNSF. Ondersteunt het college een verhoogde inzet van deze functionarissen? 

Per 1 januari 2019 zal de sport niet meer btw plichtig zijn. De tekorten die kunnen ontstaan door het 

gemis van terugvorderen btw op inkoop kan gecompenseerd worden door Rijksubsidies. Is er reeds 

actie genomen op de aanvraag van deze subsidies en is er een “plan B” voor tekorten wanneer er geen 

aanspraak kan worden gemaakt? 

Vanuit de begroting wordt veel geïnvesteerd in Cultuur. Ook hier moeten we kijken naar het 

(maatschappelijke)effect van de subsidies. De fractie van de VVD vindt het van belang dat er gekeken 

wordt naar de effecten als het gaat om de aantrekkelijke binnenstad, werkgelegenheid voor Almeloërs, 

talentontwikkeling en het positieve imago van Almelo. Met name als het gaat om Kaliber vraagt de 

VVD zich af hoe de investering opweegt als er gekeken wordt naar het effect (kosten-baten). Hiervoor 

zou een onderzoek niet misstaan. De fractie van de VVD vindt dat er ruimte moet zijn voor nieuwe 

initiatieven. Initiatieven die ook op wijkniveau een effect hebben. De VVD vraagt het college om 

aandacht te besteden aan deze ruimte binnen het programma. 

 
Sociaal domein 
De opgave van de gemeente Almelo in het sociaal domein heeft voornamelijk betrekking op het 

beheersbaar krijgen en houden van de kosten. Door de beheersbaarheid te vergroten is de zorg waar 

mensen zelf geen verantwoordelijkheid voor kunnen nemen voldoende beschikbaar. Het beleid zal 

moeten verschuiven van een reactief beleid naar een preventief en pro-actief beleid. Als we aan de 

voorkant de juiste investering doen, hoeft er aan de achterkant minder gerepareerd te worden. In 

eerste instantie is hierin de eigen verantwoordelijkheid van de inwoner van belang voor de VVD. Het 

overnemen van deze verantwoordelijkheid maakt mensen eerder zwakker dan sterker. Dat is voor de 

VVD niet de bedoeling van de ondersteuning van inwoners in het sociaal domein. Alle inspanningen 

moeten er op gericht zijn om de verantwoordelijkheid voor het eigen leven weer (gedeeltelijk of 

volledig) terug te leggen bij de inwoner. Daar waar mensen niet (meer) in staat zijn om deze 

verantwoordelijkheid te nemen moeten voldoende kwalitatieve voorzieningen beschikbaar zijn voor 

Almeloërs. Hoewel de PGB tegemoet lijkt te komen aan de wens om de eigen verantwoordelijkheid 

centraal te stellen zien we hier het tegenovergestelde ontstaan. We zien in Almelo excessen waarin de 

PGB zorgt voor de afhankelijkheid van de aanbieder. Mensen worden afhankelijk gemaakt en 

exorbitante inkomens worden in de top binnengeharkt. Vanzelfsprekend moet de zorg voor Almelo 

beschikbaar zijn voor Almeloërs. We moeten er echter voor waken dat de initiatieven van 

zorgondernemers geen aanzuigende werking krijgen van mensen met een zorgvraag buiten Almelo. 

De VVD vraagt het college om hier nadrukkelijk aandacht voor te hebben in de komende periode. 
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Volksgezondheid en milieu 
De staat van de gezondheid van de inwoners van vandaag is een graadmeter voor de zorgvraag van 

morgen. Als we kijken naar de cijfers die hierover bekend zijn over Almelo is er nog veel te doen. Met 

name de GGD (o.a. de Jeugdgezondheidszorg) heeft hierin een belangrijke taak. Met name de GGD 

investeert in preventie ook in de uitvoering. De GGD voert, ook voor Almelo, een aantal wettelijke 

taken uit. Eerder heeft de VVD de vraag gesteld (bij het programma zorg) hoe deze taken het gewenste 

effect opleveren (preventie). De JGZ voert ook andere taken uit die niet verplicht zijn vanuit de 

wettelijke taken. De fractie van de VVD wil inzicht in deze taken en een beeld krijgen hoe deze taken 

leiden tot de gewenste resultaten en effecten en zal komen met een motie. Tenslotte investeren we 

circa €3 miljoen per jaar in de GGD. 

Almelo weet de gescheiden bakken steeds beter te vinden. Er is een dalend aantal kilo’s aan restafval, 
maar Almelo zit nog steeds boven het gemiddelde en nog lang niet op de gewenste 50 kilo restafval 
per jaar.  Er wordt ruim twee tientjes per jaar minder belast dan vorig jaar én de inwoners mogen 500 
kilo vrij storten aan de Turfkade. Echter heeft Almelo de hoogste basisheffing van de regio. De VVD 
fractie wil ook graag dat het college actief blijft kijken naar nieuwe mogelijkheden in technologie en 
mankracht om de doelstellingen van weinig restafval én een redelijke afvalstoffenheffing te bereiken. 
 

Volkshuisvesting, RO en stedelijke vernieuwing.              

Het kunnen wonen in onze prachtige gemeente moet voor iedereen toegankelijk zijn. Daarvoor is 

onder andere sociale woningbouw bedoeld. Almelo kent een grote mate van sociale woningbouw. De 

VVD vindt de sociale woningvoorraad te groot, omdat deze een aantrekkende werking heeft op 

mensen van buiten onze gemeente. Dit leidt tot een extra beslag op ons onder druk staande 

voorzieningenniveau. De VVD pleit dus voor een kwaliteitsslag in de sociale woningbouw, waarbij we 

uitgaan van minder woningen en tegelijkertijd een hogere kwaliteit. 

De VVD fractie constateert een enorme ontwikkeling op de huizenmarkt; koopprijzen zijn fors gestegen 

vanwege een enorme druk op de woningmarkt. Wij vinden dat er meer gebouwd moet gaan worden 

dan nu vastgesteld om aan de huidige vraag te kunnen voldoen. 

De VVD fractie vraagt aandacht voor de volgende zaken: 

• Nadrukkelijk rekening te houden met de groeiende vraag uit de markt; wij vernemen dat er grote 
behoefte bestaat uit koopwoningen voor met name starters, eengezinshuishoudens en ouderen en 
mede voor deze doelgroepen ook en juist kleinere kavels uit te geven. 

• Bij de bouw van appartementen, met name in en rondom het centrum, rekening te houden met de 
behoefte aan beschikbare parkeerruimte bij het afgeven van bouwvergunningen. 

• Na te denken over differentiatie in grondprijzen al naar gelang de vraag uit de markt. 

• Meer differentiatie toe te passen bij woningbouw binnen onze gemeente waardoor meer 
doelgroepen aangeboord kunnen worden. Wij vragen u om aandacht te besteden aan 'tiny houses' 
en tevens aandacht voor studio's in de binnenstad om de combinatie van wonen en werken 
mogelijk te maken. 

• Prestatie afspraken te maken met woningbouwverenigingen omtrent sociale woningbouw; meer 
marktgericht en minder gericht op uitsluitend de lagere inkomens, met als doelstelling minder 
woningen en van een hogere kwaliteit. 
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• De komende 17 jaar zal naar verwachting het aantal huishoudens met 1.500 toenemen door 
gezinsverdunning. Daarnaast hebben we veel oudere woningen die deels vervangen moeten 
worden. Om aan de groei te kunnen voldoen is het nodig de woningbouwprogrammering te 
herijken. De VVD stelt voor de woningbouwprogrammering versneld door te voeren en daarnaast 
de optie open te houden om de woningbouwprogrammering tussendoor aan te passen wanneer 
de markt hierom vraagt. 

• Te bouwen op locaties waar vanuit de markt behoefte bestaat. 
 
De gemeentelijk woonlasten in Almelo voor eenpersoonshuishoudens zijn in Almelo hoger dan in 

steden in de grootteklasse en gemiddeld hoger dan andere steden in Overijssel. Almelo heeft een 

relatief hoog aantal mensen met een laag inkomen. Zijn deze -relatief hoge- kosten te verantwoorden? 

 
 
Voorgenomen moties en amendementen: 

• Motie verkeerssituatie Elsboerlaan/Meulenbeldlaan 

• Motie betrekken van de “effecten van wettelijke en aanvullende uitvoeringstaken van 

maatschappelijke partners, in bijzonder de GGD Twente, AVEDAN en VeiligThuis Twente”, bij 

de bezuinigingsopgave. 

• Motie kosten, resultaten en effecten van de uitvoering Leerplicht / RMC 

• Motie Verkoop Verbonden Partijen (Twence/Cogas/Crematoria) 

• Motie Duurzaamheid XLPark (wind/solar/biogas/biomassa) 
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